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مدیر کل دفتر حفاظت و احیای تالاب های سازمان حفاظت 
محیط زیست ضمن اشاره به اینکه مساحت دریاچه ارومیه 
بیش از ۱۰۰۰ کیلومترمربع کاهش داشــته اســت، گفت: 
بارش هــای حوضه های آبریز دریاچــه ارومیه نیز با کاهش 
حدود ۴۷ میلی متری مواجه اســت.آرزو اشــرفی زاده در 
گفت و گو با ایســنا، درباره آخرین وضعیت دریاچه ارومیه 
اظهار کرد: مســاحت دریاچه ارومیه تا ۱۶ بهمن ماه ســال 
جاری بیش از ۱۰۰۰ کیلومترمربع کاهش داشــته اســت.
وی در پاسخ به این پرسش که آیا بارش های اخیر تغییری 
در تراز دریاچه داشــته اســت یا خیر؟ گفــت: طبق اعلام 
سازمان هواشناسی با وجود فعالیت چندین سامانه بارشی 
از ابتدای زمســتان تا کنون، هنوز تمام شش حوضه آبریز 
اصلی کشور با کاهش بارش نسبت به شرایط نرمال مواجه 
هســتند. بارش های حوضه های آبریز دریاچه ارومیه نیز با 
کاهش حدود ۴۷ میلی متری مواجه است.اشرفی زاده ادامه 
داد: به طور ویژه در اســتان آذربایجان غربی نیز بنا به گفته 
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای استان، بارش های استان از 
ابتدای سال آبی )مهر ۱۴۰۱( تا پایان دی ماه ۸۳ میلیمتر 
بوده است که با توجه به آمار ۱۴۳ میلیمتری سال گذشته 
در همیــن بازه زمانی از نظر میزان، کاهشــی ۴۳ درصدی 
نســبت به سال گذشته و کاهشــی ۳۷ درصدی نسبت به 
میانگین بلندمدت داشته اســت.مدیر کل دفتر حفاظت و 
احیای تالاب های ســازمان حفاظت محیط زیســت درباره 
بارش در حوضه آبریز دریاچه ارومیه توضیح داد: در حوضه 

آبریز دریاچه ارومیه نیز نســبت به سال گذشته ۴۷ درصد 
و نســبت به میانگین بلندمدت ۴۰ درصد کاهش بارش  را 
شــاهد بودیم. این کاهش بارندگی در حوضه رودخانه ارس 
در یک سال ۴۲ درصد و در بلند مدت ۴۵ درصد، در حوضه 
زاب طی یک سال ۳۴ و در بلند مدت ۱۷ درصد بوده است.

وی همچنین به آخرین وضعیت تعمیر تونل زاب اشاره کرد 
و توضیح داد: وزیر نیرو در نشســت دی ماه با کمیســیون 
کشاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط زیست مجلس اعلام 
کرد کــه امکان انتقال آب به دریاچــه ارومیه از تونل زاب 
بهمن ماه فراهم می شود.اشرفی زاده درباره برنامه های احیای 

دریاچه ارومیه تا پایان ســال جاری اظهار کرد: برای احیا و 
حفظ دریاچه ارومیه و رسیدن به تراز اکولوژیک دریاچه )۶ 
میلیارد متر مکعب(، ۲۷ پروژه در ستاد ملی احیا تعریف و 
تصویب شده بود بنابراین مهم ترین اقدام و برنامه، تمرکز بر 
تکمیل پروژه های نیمه تمام و اصلی ستاد احیا برای ارومیه 
اســت.وی ادامه داد: از جمله این پروژه ها می توان به تونل 
انتقال آب از سد کانی سیب به دریاچه ارومیه اشاره کرد که 
مهم ترین و اصلی ترین پروژه سخت افزاری ستاد احیا است 
و با تخصیص ۵۰۰ میلیارد تومان اعتبار برای تکمیل تونل 
تا پایان سال شــاهد افتتاح فاز نخست آن خواهیم بود. در 
فاز نخست که امسال به بهره برداری می رسد، ۳۰۰ میلیون 
متر مکعب و در فاز دوم که شش تا هفت ماه پس از مرحله 
نخست زمان می برد، ۱۸۰ میلیون متر مکعب آب رهاسازی 
خواهد شــد. در مرحله ســوم نیز ۱۲۰ میلیون مترمکعب 
آب رهاســازی می شــود.مدیر کل دفتر حفاظت و احیای 
تالاب های ســازمان حفاظت محیط زیست با اشاره به یکی 
دیگر از طرح های مهم ســخت افزاری برای احیای دریاچه 
گفت: یکی از این طرح ها، طرح تصفیه خانه فاضلاب ارومیه 
و انتقال آب آن به دریاچه ارومیه است.اشرفی زاده در پایان 
با اشاره به برنامه های سال آینده برای احیای ارومیه گفت: 
از جمله برنامه های تعریف شده برای سال آتی نیز می توان 
به مواردی همچــون تمرکز بر مدیریــت منابع و مصارف 
آب حوضــه به ویژه در بخش کشــاورزی از طریق اقداماتی 

همچون تغییر الگوی کشت اشاره کرد.

عضو شورای شهر کرج:کاهش بیش از ۱۰۰۰ کیلومتر مربعی مساحت دریاچه ارومیه
پل های عابرپیاده مکانیزه خراب کرج را دریابید

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای اسلامی شهر کرج با بیان اینکه پل های 
عابرپیاده مکانیزه خراب شهر را دریابید، یادآور شد: این حوزه از اهمیت بسیاری 
برخوردار اســت، ما باید مســائل موجود را ریشه یابی و به صورت جزئی بررسی 
کنیم تا بتوانیم اقدامات موثری را رقم بزنیم.به گزارش ایسنا، مریم قهرمانی صارم 
در جلســه بررسی بودجه پیشنهادی سال ۱۴۰۲ معاونت حمل و نقل و ترافیک 
شهرداری با اشــاره به اینکه خطوط تاکسی در بسیاری مواقع باعث بی نظمی و 
ترافیک در سطح شهر می شوند، بیان کرد: در حال حاضر مهمترین اراضی شهر 
در اختیار تاکســی داران است؛ تاکسی ها نه در یک ردیف، بلکه در چهار یا پنج 
خط بی نظمی و ترافیک ایجاد می کنند.دبیر دوم شــورای اسلامی شهر کرج در 
خصوص عدم توزیع عادلانه اتوبوس های شــهری هــم تاکید کرد: در خطوطی 
مانند رجایی شــهر، شاهین ویلا و باغستان و ... علیرغم داشتن جمعیت زیاد، یا 
اتوبوس نیســت و یا در جاهایی که ایستگاه نیست اتوبوس تردد دارد که در این 
راســتا بازدید میدانی عوامل معاونت حمل و نقل و ترافیک شــهرداری و اتخاذ 
تدابیر ویژه در این زمینه ضرورت دارد.قهرمانی صارم با اشاره به اینکه بودجه در 
نظر گرفته شــده برای این حوزه بسیار اندک است، عنوان کرد: زمینی که برای 
ایجاد پارکینگ سطحی و مکانیزه توافق شد و سایر پارکینگ های مکانیزه به کجا 
رسید؟ خواهش من این است که قدری جدی تر به این موضوعات توجه شود باید 
پاسخگوی شهروندان باشیم.وی خاطرنشان کرد: بسیاری از محلات کرج نیازمند 
پل عابرپیاده هستند که یکی از آنها حسن آباد است که سال ها درباره آن صحبت 
می شود اما هیچ کاری صورت نمی گیرد؛ سه راه حسن آباد کشته نیز داده است.
قهرمانی با بیان اینکه پل های عابرپیاده مکانیزه خراب شهر را دریابید، یادآور شد: 
این حوزه از اهمیت بسیاری برخوردار است، ما باید مسائل موجود را ریشه یابی 
و به صورت جزئی بررسی کنیم تا بتوانیم اقدامات موثری را رقم بزنیم.به گزارش 
ایسنا، اخیراً به علت مشکل پل عابر پیاده مکانیزه چهارراه طالقانی کرج، انگشت 

دست یک کودک و انگشت پای یک کودک دیگر قطع شده بود.

اخطار زیست محیطی 
برای واحد های تولیدی آلاینده در ایلام

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان ایلام از انجام ۱۱۴۵ مورد پایش از صنایع 
و صدور ۱۶۸ اخطاریه برای واحد های تولیدی اســتان از ابتدای امسال تا پایان 
دی خبر داد.به گزارش ایلنا، علیرضا محمدی از انجام ۶۰ مورد تیمار و نگهداری 
گونه هــای حیات وحش در ده ماهه اخطار زیســت محیطی بــرای واحد های 
تولیدی آلایندهامسال خبر داد و اظهار کرد: در این مدت با ۲۵ مورد اکتشاف و 
بهره برداری معادن موافقت و ۶ مورد در این زمینه مخالفت شده است.وی با اشاره 
به اهمیت پایش تالاب های اســتان گفت: در این مدت ۶۰ مورد پایش تالاب ها 
انجام و ۳۷ مجوز صید و شــکار نیز صادر شده اســت.محمدی درباره کار های 
صورت گرفته در زمینه محیط زیســت انسانی گفت: در این زمینه ۱۱۴۵ مورد 
پایش انجام و ۱۶۸ اخطاریه صادر شــده و در این زمینه با صنایع آلاینده بدون 
هیچگونه تسامحی، برخورد قانونی صورت می گیرد و برای صاحبان صنایع آلاینده 
نیز پرونده قضایی تشکیل می شود.مدیرکل حفاظت محیط زیست استان از انجام 
۱۳۰ مورد نمونه برداری از منابع آب خبر داد و گفت: ۵۸ مورد نمونه برداری از 
فاضلاب صنایع و ۴۵ مورد ازدودکش صنایع نمونه برداری شده است.وی از ۷۲۴ 
مورد موافقت و۴۲ مورد مخالفت با اســتقرار صنایع در استان خبر داد و تصریح 
کرد: در این مدت با ۳۶۷ مورد استقرار صنایع موافقت و با ۱۲ مورد نیز مخالفت 
شده است.مدیرکل حفاظت محیط زیست استان با اشاره به اهمیت حوزه یگان 
حفاظــت، تصریح کرد: با تلاش یگان حفاظت ۱۵۶ مورد تخلف کشــف و ۲۳۲ 

متخلف دستگیر و ۵۹ مورد سلاح مجاز کشف شده است.

دبیرخانه ثبت جهانی محوطه ازبکی در نظرآباد 
تشکیل شد

سرپرســت اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی البرز از تشکیل 
دبیرخانه ثبت جهانی محوطه ازبکی در نظرآباد خبر داد.به گزارش ایسنا، یحیی 
دارایــی ثبت جهانی محوطــه ازبکی را از اقدامات بســیار مهمی عنوان کرد که 
می تواند توجهات بین المللی و گردشــگران را به خود جلب کند.سرپرست اداره 
کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی البرز با اشاره به تأکید مقام معظم 
رهبری بر توسعه گردشگری در کشور، ثبت جهانی محوطه ازبکی را باعث رونق 
گردشگری در منطقه دانست.وی با اشاره به اینکه نخستین خشت دست ساز بشر 
در یکی از تپه های محوطه ازبکی با قدمت ۹ هزار ســال به دســت آمده، افزود: 
ارزش باستانی این اثر بسیار بالاست و ثبت این محوطه باستانی جزو مهمترین 
اقداماتی است که باید در استان صورت گیرد.سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دســتی البرز حمایت و تعامل سایر دستگاه های شهرستان 
و اســتان از جمله شهرداری، فرمانداری، محیط زیســت و ... را برای این اقدام 
ضروری دانست و گفت: ثبت جهانی این تپه کاری زمانبر است و نیاز به مشاورین 
خبره دارد؛ برای این منظور در اعتبارات ســال آینــده بودجه ای در نظر گرفته 
می شود. همچنین استفاده از ظرفیت دوستداران میراث فرهنگی و محوطه ازبکی 
برای این کار ضروری اســت.به گفتــه دارایی ثبت جهانی محوطه ازبکی نیاز به 
داده های اطلاعاتی و علمی قوی در زمینه باستان شناســی و کاوش های مستمر 
دارد. همچنین لازم اســت زیر ســاخت ها، پایگاه دانشی و کارگاه هایی در محل 
این تپه ایجاد شــود.فرماندار نظرآباد هم در این جلســه تشکیل دبیرخانه ثبت 
جهانی محوطه ازبکی را اقدامی ارزشــمند عنــوان کرد و گفت: محوطه تاریخی 
ازبکی گوهری قیمتی در شهرستان نظرآباد است که می تواند به جذب گردشگران 
کمک کند.حسین بغدادی افزود: نظرآباد با داشتن روستاهای هدف گردشگری 
مانند نجم آباد، محوطه ازبکی و تپه های تاریخی ظرفیت های مناسبی برای جذب 
گردشــگران دارد.در پایان مهدی ارباب نیا به عنوان مسئول ثبت جهانی محوطه 

تاریخی ازبکی معرفی شد.

مصرف گاز زنجانی ها
 از ۱۱ میلیون و ۲۰۰ مترمکعب گذشت

روابط عمومی شرکت گاز استان زنجان گفت: طی ۲۴ ساعت مصرف گاز در استان 
۱۱ میلیون و ۲۰۰ مترمکعب رســید.نادر رابطی در گفت وگو با ایســنا، با تاکید 
بر لزوم رعایت صرفه جویــی و مصرف بهینه حامل های انرژی، اظهارکرد: میزان 
مصرف گاز در استان زنجان طی ۲۴ ساعت به ۱۱ میلیون و ۲۰۰ هزار مترمکعب 
رســید که با پیش بینی هواشناسی شاهد افزایش مصرف خواهیم بود.وی افزود: 
شــرکت گاز استان زنجان در حال حاضر به ۳۵۳ هزار و ۶۲۳ مصرف کننده گاز 
خانگی، ۳۱ هزار  و ۴۴۴ مصرف کننده تجاری و ۲۳۷۰ مشترک عمده و صنعتی 
در اســتان خدمات ارائه می کند.  روابط عمومی شرکت گاز استان زنجان با اشاره 
به پیش بینی هواشناســی زنجان نسبت به روند کاهشی دما، خاطرنشان کرد: از 
همشهریان درخواســت داریم در مصرف انرژی گاز الگوی مصرف را رعایت و تا 

حدامکان صرفه جویی کنند.

راه های روستایی در قزوین دوباره مسدود شد
مدیرکل راهداری اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای اســتان گفت: به رغم 
بازگشایی راه های روستایی باز شده، به دلیل بارش برف و کولاک، دوباره مسدود 
شدند.به گزارش خبرنگار ایلنا در قزوین، جواد حق لطفی با اعلام این خبر گفت: 
با توجه به ورود ســامانه بارشــی جدید، وزش باد شدید و کولاک در محور های 
مواصلاتی و گردنه های استان قزوین ادامه دارد.معاون راهداری اداره کل راهداری 
و حمل و نقل جاده ای استان قزوین خاطرنشان کرد: به رغم تلاش راهداران برای 
بازگشــایی راه ۱۰۳ روستای استان قزوین، به دلیل بارش برف و کولاک دوباره 
محور های مواصلاتی روستا ها مسدود شــدند.حق لطفی تصریح کرد: در محور 
طارم، ۱۵ خوردوی گرفتار در برف با تلاش راهداران رهاسازی و راکبان خودرو ها 
در راهداری، اســکان داده شدند.این مسئول راهداری افزود: همشهری ها از تردد 

غیرضروری در محور های کوهستانی استان خودداری کنند.

اخبار کوتاه

در حالی این روزها قیمت پیاز در بازار مازندران 
به کیلویی ۳۰ الی ۴۰ هزار تومان رســیده که 
مســئولان بارها اعلام کــرده بودند که نرخ ها 
با ســرازیر شدن تولید جنوب کشــور به بازار 
می شــکند، اما  پیاز همچنان بر مــدار گرانی 
می تازد.به گزارش خبرنگار ایلنا از مازندران، در 
ادامه افزایش قیمت کالاها و محصولات این بار 
قرعه به نام پیاز این محصول پر مصرف در سبد 
غذایــی افتاد و مازندران هــم از این گرانی بی 
نصیب نماند.در حالی این روزها قیمت پیاز در 
بازار مازندران به کیلویی ۳۰ الی ۴۰ هزار تومان 
رسیده که مسئولان بارها اعلام کرده بودند که 
نرخ ها با سرازیر شــدن تولید جنوب کشور به 
بازار می شکند، اما  پیاز همچنان بر مدار گرانی 
می تازد و مقرر شده بود که بهمن ماه با قیمت 
مناسب و واقعی پیاز در بازار مواجه  می شویم و 
این در حالیســت که نه تنها قیمت  پیاز ارزان 
نشــد بلکه از ۲۰ الی ۲۵ هزار تومان اکنون به 
۳۰ الی ۴۰ هزار تومان در بازار مازندران رسیده  
اســت.هفته  هاست که شــاهد گرانی پیاز در 
بازار مازندران هســتیم و این در  حالیست که 
در کــف بازار قیمت پیاز به ۴۰ هزار تومان هم 
رسیده است و برخی از مردم ترجیح داده اند که 
این ماده غذایی را از ســبد خرید خود حذف و 
کالاهای اساسی دیگری را در سبد غذایی خود 

جــای دهند.در حالی ایــران در رتبه های برتر 
صادرات پیاز قــرار دارد که مردم از این نعمت 
بی بهره شده اند و این بار در ادامه روند گرانی ها، 

پیاز اشک مردم را درآورد.
محمدی یکی از فروشــندگان صیفی جات در 
مازنــدران با بیان اینکه در برخی از ســالها در 
این فصل از سال با افزایش قیمت پیاز مواجه ایم، 
به خبرنگار ایلنا گفت: تجربه نشــان داده است 
کــه عمده گرانی پیاز در چنــد روز اخیر عدم 
ذخیره سازی این محصول به میزان مورد نیاز 
و افزایش صادرات است.وی افزود: در حالی که 
کارشناســان معتقدند صادرات بی رویه پیاز به 
دیگر کشورها به خصوص کشورهای همسایه 
موجــب گرانــی و افزایش قیمت پیاز اســت، 
مسئولان به فکر واردات این  محصول افتاده اند 
و با وارد کردن  پیاز سعی بر متوازن سازی پیاز 
در بازار دارند؛ اما سئوال اینجاست که  چرا باید 
صادرات بی رویه ما را وادار به واردات کند و آیا 
اساســا این مسئله عقلانی است؟ نوروزی یکی 
از شهروندان مازندرانی با گلایه مندی از گرانی 
پیاز در بازار به خبرنگار ایلنا گفت: ایران با دارا 
بودن چهار فصل محصولات کشاورزی مختلفی 
را در هــر فصل از ســال دارد و وقتی پیاز در 
شمال کشور به اتمام می رسد، در جنوب کشت 
می شود، اما امسال بی برنامگی و عدم مدیریت 

مناسب برخی مسئولان  موجب شد که با گرانی 
سرسام آور پیاز مواجه شده و با قیمت بی سابقه 
آن در بازار فروش روبرو شــویم.وی افزود: پیاز 
محصول پر مصرف سفره ها در حال پر کشیدن 
از ســبد غذایی خانوارها اســت و  بی برنامگی 
و عــدم مدیریت مناســب، کم کــم برخی از 
محصولات از سبد غذایی مردم حذف می شوند.

وی یادآور شــد: انتظار است که مسئولان در 
دوران برداشت محصول برای انبارداری مناسب 
و فروش در بازار چاره جویی کنند تا بعد از آن 

دچار مشکل نشویم.
یحیوی یکی دیگر از شهروندان هم در گفت وگو 
با خبرنگار ایلنا گفت: متاسفانه چند سالی است 
که سفره های ما کوچک و کوچکتر می شود و 
بی مدیریتی مســئولان مهمترین عامل در این 
بخش اســت، چرا که پیاز محصولی نیست که 
بتوان اســراف کرد، بلکه براســاس نیاز خرید 
می شود، اما همین هم این روزها از سفره ها پر 
کشیده و به کالای پرهزینه تبدیل شده  است و 
فقط هزینه ها افزایش یافته و هر روز هم بر این 
هزینه ها افزوده می شود و واقعا نمی دانیم تا کی 
باید برای حداقلی های سفره مان این همه هزینه 
کنیم.وی ادامه داد: عمده پیاز استان مازندران از 
جیرفت و بندر عباس تامین می شود و در فصلی 
که پیاز نو در بازار نیست از پیاز مناطق قوچان 

و شیروان در خراسان شمالی استفاده می شود 
که امســال در همین بازارها هم با کمبود پیاز 
مواجه شده ایم و نبود مدیریت مناسب موجب 
گرانی پیاز در بازار شــد و باید بازار بدرســتی 
مدیریت شود تا نبود پیاز در منطقه ای، زندگی 
را مختل نکنــد و از اســتان های تولیدکننده 
محصول، کمبود تولیدات برطرف شود.مسعود 
امرالهــی در گفت وگویی با اشــاره به واردات 
پیاز اظهار کرد: پیش بینی ما واردات ۵۰ هزار 
تن واردات پیاز است که البته هنوز قیمت این 
پیازها اعلام نشده اما سعی می کنیم زیر قیمت 
عرضه شود.مدیرکل نظارت بر کالاهای اساسی 
وزارت جهاد کشاورزی استان مازدران به احتکار 
پیاز هم اشــاره کرد و گفت: هفته گذشته یک 

انباری در یکی از اســتان ها شناســایی کردیم 
که حدودا ۱۳۰۰ تن پیاز احتکار شــده بود که 
پیازها با هماهنگی دســتگاه های نظارتی وارد 
بازار شد.وی گفت: سعی می کنیم تا هفته آینده 
بازار پیاز به ثبات برسد.به گزارش ایلنا، در حالی 
کارشناسان بی توجهی و عدم  مدیریت صحیح 
مســئولان را عامل اصلی گرانی پیاز می دانند 
که خود مســئولان قاچاق پیاز را عامل گرانی 
ایــن محصول اعلام می کننــد. برخی دیگر از 
کارشناســان صادرات را مهمترین عامل گرانی 
این محصول می دانند که باید در همه این موارد 
با مدیریت صحیح بر گرانی ها نائل شد.به رغم 
تلاش های خبرنگار ایلنا هیچ مسئولی در این 

باره حاضر به پاسخگویی نشد.

دســتگیری تعدادی از مدیران شهری و عضو 
شــورای شــهر گرگان به دلیل تخلفات مالی 
ناشــی از ضعف نظارت های درون ســازمانی 
و البتــه روزمرگــی پارلمان شــهری، اعتماد 
شهروندان را خدشه دار کرده است.به گزارش 
مهر،اواســط هفته گذشــته خبری از ســوی 
دادســتان عمومی و انقلاب گــرگان مبنی بر 
دســتگیری گروهــی از کارکنان شــهرداری 
گرگان و یک عضو شــورای شهر منتشر شد، 
خبری کــه می توان گفت برای اهالی شــهر 
تکراری شــده و گوش گرگانی ها به آن عادت 
کرده است.شــهریور ماه امســال هم شهردار 
گرگان به دلیل ارتکاب تخلفات مالی توســط 
نهادهای امنیتی بازداشــت شد.ســال ۱۳۹۸ 
هــم نهادهــای نظارتی و قضائــی تعدادی از 
کارکنان شــهرداری گرگان را دستگیر کردند 
و در سال های قبل تر هم چنین مواردی ثبت 

شده است.
هر چند تکرار این دستگیری ها بیانگر هوشیاری 
دستگاه های نظارتی بر عملکرد شورای شهر و 
شهرداری گرگان است اما از سوی دیگر بیانگر 
آن اســت که تا پاک شــدن این مجموعه ها 
از لوث پرســنل خطــاکار راه زیادی در پیش 
است.مقوله فساد چالشــی فراگیر و تهدیدی 
جدی بــرای همه نهادهای خصوصی و دولتی 
و شبه دولتی است و در این بین اعضای شورا 
و کارکنان شــهرداری ها همانند سایر نهادها 
از احتمــال ارتکاب تخلفاتــی مانند اخاذی، 
تساهل، انتشار اخبار و تصمیمات محرمانه، زد 

و بند، اختلاس و رشــوه مبرا نیستند.براساس 
اظهارات دادستان مرکز گلستان تیم متخلفی 
که اخیراً در شهرداری گرگان دستگیر شدند 
به اتهام خود از قبیل تخلف در کمیسیون ماده 
۱۰۰ و عوارض، مانند رفع قلع و قمع بناهای 
غیرمجاز، تخفیف عوارض، تخلفات ســاخت و 
ســاز و تخفیف جریمه در کمیسیون مربوطه 
اعتراف کردند.به عقیده کارشناســان، دلایل 
بــروز چنین رخدادی به بررســی همه جانبه 
علت هــا و توجیهات احتمالی افراد دســتگیر 
شــده نیاز دارد، اما باید پذیرفت که مجموعه 
شهرداری گرگان به سبب گستردگی وظایف 
و خدمــات و برخورداری از حدود ســه هزار 
پرســنل حقوق بگیر و ده ها حســاب بانکی و 
مالی و البته بودجه سالانه بالا، بیش از هر نهاد 
دیگری آبســتن وقوع چنین فسادهایی است 
که متولیان باید قبــل از وقوع برای آن چاره 

اندیشی می کردند.
تکــرار چنین حوادثی ته دل مــردم را خالی 
می کند، آیا به راســتی در مجموعه شهرداری 
گرگان و شــورای شــهر انضباط مالی برقرار 
است؟ آیا مجموعه های نظارتی درون سازمانی 
ایــن نهادها بر عملکرد پرســنل خود احاطه 

دارند یا خیر؟
اینکه فردی از اعضای شــورای اسلامی شــهر 
گــرگان که در ســال نخســت فعالیت خود 
از اعضای کمیســیون »نظارت و بازرســی و 
پاسخگویی به شکایات« بوده، مرتکب تخلف 
می شــود بیانگر آن اســت مجموعه اعضای 

شــورای شــهر هم در انتخابات داخلی خود، 
چندان دقت نظری ندارند.شاید در فسادهای 
اخیر چند صــد میلیون تا چنــد میلیارد به 
منابع درآمدی شــهرداری خسارت وارد شده 
باشــد اما این اعتماد شــهروندان به مجموعه 
مدیریت شهری گرگان است که قربانی اصلی 
این وقایع شــده اســت. اعتمادی که شاید با 
چند ده میلیارد تومان هم قابل جبران نباشد.
محمد شــیخ ویسی یکی از اهالی انجیراب به 
خبرنگار مهر گفت: مدیریت و اعضای شورای 
شهر گرگان باید پاسخگوی اتفاقات پیش آمده 
باشــند، هر چند یک نفر از مجموعه شورای 
شهر دســتگیر شده اســت و تاکنون مبحث 
دیگری در خصوص دستگیری سایران مطرح 
نیست اما رئیس و دیگر اعضا باید برای چنین 

موضوعی به مردم پاسخگو باشند.
وی افزود: چرا با وجود آنکه دو عضو شــورای 
شــهر گرگان تحصیلات و تجربیات وابسته به 
حوزه مســکن و شهرســازی دارند، به عنوان 
نماینده شورا به کمیسیون ماده ۱۰۰ معرفی 
نمی شوند و فردی با تحصیلات غیرمرتبط به 
این کمیسیون معرفی شده، این قصور شامل 

همه اعضای شورای شهر است.
شیخ ویســی گفت: مردم گرگان، حتی مردم 
ســاکن در محلات کم برخوردار شــهر همه 
ســختی ها ماننــد ترافیک، وضعیــت بغرنج 
آسفالت خیابان ها، کمبود فضای سبز و کمبود 
ناوگان عمومی را تحمل می کنند ولی در برابر 
دستبرد به بیت المال نمی توانند سکوت کنند.
وی ادامه داد: هر چند دســتگیری این افراد 
در ایام دهه فجر و جشن های پیروزی انقلاب 
اســلامی کام مــردم را تلخ کرد اما از ســوی 
دیگر ســبب دلگرمی مردم شــد و شهروندان 
متقاعد شــدند که نهادهای نظارتی و امنیتی 
در برخورد با فساد لحظه ای درنگ نمی کنند، 
حتی اگر بخواهد این اعمال قانون و دستگیری 
در دهه فجــر اتفاق بیفتد.فاطمــه جهانتیغ، 
یکی از شــهروندان گرگانی اظهار کرد: وقتی 

اعضای شورای شــهر و مدیران شهرداری در 
سخت ترین ماه سال حضور در کیش و کیش 
گذرانــی را بــه پیگیری امور مــردم ترجیح 
می دهند، باید چنین حوادثی را شاهد باشیم.
وی ادامه داد: در حالی که براساس اظهار نظر 
مدیران شــهرداری فقط نیمــی از درآمدهای 
پیش بینی شده شــهر محقق شده، چرا باید 
تعــداد زیــادی از مدیران شــهری و اعضای 
شورای شهر، عازم کیش شوند.جهانتیغ گفت: 
شــهر گرگان چالش های بســیاری دارد و در 
چند سال اخیر فقط وعده و قول به مردم داده 
شــد، از تعویق چندباره در افتتاح شهربازی و 
سورتمه، بی ســرانجامی پروژه های چند ۱۰۰ 
میلیاردی گردشــگری، ابهام در سرنوشت تله 
کابیــن و ده ها مورد بی ســرانجام دیگر، تنها 

دستاورد شهر از تیم جدید شورا است.
بــرای پیگیــری ماجرا با تعــدادی از اعضای 
شــورای شهر تماس گرفته شــد که بیش از 
نیمی از آنها تمایلی به مصاحبه نداشتند.یکی 
از شهرداران اسبق نواحی گرگان که نخواست 
نامــش در این گزارش قید شــود به خبرنگار 
مهر گفــت: تکرار و بروز چنیــن مباحثی در 
مجموعه شهرداری دلایل بســیاری دارد که 
باید به صورت تخصصی توســط کارشناسان 
ریشه یابی شــود اما برای جلوگیری از تکرار 
چنین کارهایی باید دســت به کار شویم تا با 
چنین حوادثی اعتماد شــهروندان خدشه دار 
نشود.وی گفت: میدان دادن به مدیران جوان، 
الکترونیکی کــردن فعالیت ها، کاهش ارتباط 
کارکنــان و اربــاب رجوع، تقویت حراســت 
شهرداری و همچنین تأمین معیشتی پرسنل 
و بهبــود پرداختی هــا به ویژه بــرای افراد با 
مشاغل حســاس از جمله اقداماتی است که 
باید برای مقابله با فســاد احتمالی در دستور 

کار قرار بگیرد.
این نیروی بازنشســته شهرداری گرگان ادامه 
داد: شفاف ســازی اطلاعات و ارائه اطلاعات 
مناقصه هــا و مزایده هــا در بســتر وب برای 

دسترســی همگانی بــه آن، تداوم اســتقرار 
مسئولان نظارتی سازمان بازرسی کل کشور و 
دیوان محاسبات، نظارت اعضای شورای شهر 
از جملــه روش های دیگر مقابله با فســاد در 
شهرداری است.وی گفت: در یکی دو دهه اخیر 
مدیریت بخش های مختلف شهرداری گرگان 
بین تعدادی از افراد محدود جابجا شده است 
کــه باید با اعتماد به نیروهــای جوان به فکر 
تربیت مدیران آینده دار و پاکدســت باشیم.
دادســتان عمومی و انقلاب مرکز گلستان، در 
خصوص پرونده مربوط به دستگیری اخیر در 
شهرداری و شورای شــهر گرگان، بیان کرد: 
در این پرونده یک عضو شــورای شهر و چهار 
نفر از پرسنل شــهرداری متهم هستند که از 
مجمــوع آنها چهار نفر دســتگیر و نفر پنجم 
متواری است.محمود اســپانلو گفت: براساس 
تحقیقــات و بازجویی هــای انجام شــده از 
متهمان، همه آنها به اتهام خود از قبیل تخلف 
در کمیسیون ماده ۱۰۰ و عوارض، مانند رفع 
قلع و قمع بناهای غیرمجاز، تخفیف عوارض، 
تخلفات ساخت و ســاز و تخفیف جریمه در 

کمیسیون مربوطه اعتراف کردند.
دادســتان گرگان گفت: همــه متهمان این 
پرونده پس از بازداشــت، با قرار موقت روانه 
زندان شدند.اسپانلو تاکید کرد: با توجه بر قرار 
داشتن پرونده در مرحله تحقیقات، بیان موارد 
دیگر از قبیل میزان مبلغ تخلف این پرونده و 
ارتباط داشتن فرد یا افراد دیگری از مجموعه 
شــهرداری و شورای شــهر در صورت کشف 
ابعاد جدید پرونده، اطلاع رسانی خواهد شد.به 
گزارش خبرنگار مهر، هر چند موضوع تخلف 
اخیر در مجموعه مدیریت شــهری گرگان در 
مراجع قضائی در دســت بررســی و پیگیری 
است اما یکی از دلایل وقوع چنین رخدادهایی 
شیوع روزمرگی در شورای اسلامی شهر گرگان 
است، موضوعی که به اذعان آگاهان مدیریت 
شهری به یکی از پاشنه های آشیل این دوره از 

مدیریت شهری تبدیل شده است.

مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب خوزستان با 
بیان اینکه در حال حاضــر در پروژه فاضلاب 
اهــواز در ۹۰ جبهــه کاری در حــال فعالیت 
هستیم، گفت: از ســال گذشته تاکنون بیش 
از ۶۵۰ خیابــان در اهــواز مشــکل فاضلاب 
آن ها برطرف شــده و کیفیت اجرای این پروژه 
در بارندگی هــای اخیر به صــورت کامل قابل 
مشاهده بوده اســت.محمد رضا کرمی نژاد در 
گفت و گو با ایســنا دربــاره آخرین وضعیت 
پروژه فاضلاب اهواز اظهار کرد: در حال حاضر 
در پــروژه فاضلاب اهواز در ۹۰ جبهه کاری در 
حال فعالیت هستیم و در کنار اجرای پروژه ها 
روند اجرایی آســفالت معابر نیز در دستور کار 

اســت.وی افزود: در یک ســال گذشته اصلاح 
شبکه و اقدامات توســعه ای در بحث فاضلاب 
۶۵۰ خیابان اهواز انجام شده است تا شاهد حل 
مشــکلات فاضلاب در این خیابان ها و مناطق 
اهواز باشــیم.مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
خوزستان تصریح کرد: از مجموع ۶۷ خیابانی 
که عملیات اصلاح فاضــلاب در آن ها به اتمام 
رســیده که بالغ بر ۲۳ کیلومتر است، در ۱۷ 
کیلومتر از آن عملیات زیرسازی خیابان انجام 
شده و در حال آســفالت است تا مشکلات به 

وجود آمده در بحث تردد مردم حل شود.
کرمی نژاد با اشاره به دلیل کندی آسفالت معابر 
در حال اجرا عنوان کرد: در دی ماه سال جاری 

حجم بارندگی هــا و وجود رطوبــت بالا روند 
اجرایی آسفالت معابر را با کندی همراه کرد که 
این مساله باعث بروز نارضایتی مردم اهواز شد 
و از این رو از مردم اهواز عذرخواهی می کنیم.
وی با اشــاره بــه آخرین وضعیت پیشــرفت 
فیزیکی پــروژه فاضلاب اهواز گفــت: از آغاز 
دولت سیزدهم پروژه فاضلاب اهواز به سرعت 
در حال اجرا اســت به نحوی که از سال ۷۱ تا 
سال ۱۴۰۰ پروژه ۳۱ درصد پیشرفت فیزیکی 
داشته و در حال حاضر پیشرفت فیزیکی پروژه 
به ۵۳ درصد رســیده که این نشــان از تلاش 
جهادی در بخش فاضلاب اهواز است.مدیرعامل 
آبفا خوزستان خاطرنشان کرد: حجم و سرعت 

اجــرای پروژه فاضلاب اهواز برای رســیدن به 
هدف و رضایتمندی مردم از اجرای این پروژه 
از مهمترین اهداف شــرکت آب و فاضلاب در 
خوزستان است.کرمی نژاد گفت: از سال گذشته 

تاکنون بیش از ۶۵۰ خیابان در اهواز مشــکل 
فاضلاب آن ها برطرف شــده و کیفیت اجرای 
این پروژه در بارندگی های اخیر به صورت کامل 

قابل مشاهده بوده است..

پیاز مازندران همچنان بر مدار گرانی

اعتماد مردم با فساد بر باد می رود

تخلفات مالی در سایه ضعف نظارت بر مدیریت شهری گرگان

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خوزستان تشریح کرد

آخرین وضعیت اجرای طرح فاضلاب اهواز

اعلام مفقودی
 بــرگ ســبز اتومبیــل پــژو ســواری بــه شــماره 
)پلاک ۶۷-  ۶۵۳ص ۷۵( )مدل ۱۴۰۰(  به رنگ سفید 
به نام محمد جواد خدا  پرســت فرزند اکبر  به شــماره 
ملی ۱۱۷۰۵۸۸۲۲۰ مفقــود گردیده و از درجه اعتبار 

ساقط است.


